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Ambrus Sándor, a Fások SK elnöke örömmel jelentette be, hogy a birkózók, focisták és atléták
újra birtokba vehetik az új épületet, amelynek elődje valamikor nagy eredmények, országos és
világraszóló sikerek bölcsője volt.

  

  

Bunta Levente beszédében a múlt és jelen összekapcsolását egy kicsit más megvilágításból
érezte fontosnak megemlíteni. Elmondta, a 2015-ös év a sport éve volt, hiszen átadták a
műgyepes pályát, ami a Puskás Akadémiának köszönhető, kitüntették Károlyi
Mártá t,
aki a tornászcsapat igazgatójaként olimpiai aranyhoz segítette az Egyesült Államokat. És ezzel
a sor nem áll meg, hiszen idén valószínűleg elkészül a Kós Károly Líceumban is még egy
műgyepes pálya.

  

Hozzátette: ma évente egymillió lejt oszt szét a városvezetés a különböző sportágak között,
ebből támogatják a kézilabdát, futballt, teremfocit, a birkózókat és az asztali teniszt is. Aztán
nem mulasztotta el a polgármester felhívni a figyelmet a korábbi városvezetés túlkapásaira
sem. Szerinte akkor pénzmosodának használták a politikusok a sportot.
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„Sokan mondják, hogy ne emlegessem a múltat, de a múlt visszaköszön. Kötelességem
elmondani, hogy lebontották azt a lelátót, ahogy a képen is látni lehet egyharmadáig, tehát
kétharmada még megmaradt. Hogy pontos legyek, elköltöttek 553 360 lejt. Aztán jöttünk az
alpolgármester úrral és a csapattal és a megmaradt kétharmadát az épületnek lebontottuk 34
000 lejből. Ezért mondom, hogy nem jó, amikor a politikusok pénzmosodának nézik a sportot. A
sportot támogatni kell, a sportot hagyják, hogy legyen az, ami: nemes küzdelem, hogy győzzön
a jobb. Udvarhelyen ezért dolgozunk, és remélem, nem tér vissza az a világ, amikor megint
ilyen nagy pénzlenyúlásoknak tekintik egyik vagy másik lehetőséget, akár egy szoborállítást,
akár egy árvizet. Ezekről beszélnünk kell, a fényképek magukért beszélnek. Sajnos várnunk
kellett hét évet, hogy elvégezzük a munkát, de most jelentem a munka elvégződött. Nemcsak
hogy felépítettük kétmillió lejből az új otthont a sportolóknak, a birkózóknak, az atlétikázóknak, a
futballistáknak, hanem a környékét is felújítottuk: az összes idevezető utat leaszfaltoztuk
két-három év alatt" – nyilatkozta a polgármester.

  

A kampány felhangjával megtartott beszédét a polgármester ünnepélyes szalagvágással zárta,
amellyel jelképesen is megnyitotta a sportolók előtt új „otthonukat".
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  A teremben folytatódott az ünnepség, ahol elsőként levetítették azt a pár perces filmet, amelyet Józsa Leventekészített, és amely a helyi birkózást kívánja népszerűsíteni. Az ablakokon beáradó fények miatta vetítés sajnos élvezhetetlen volt, de itt még egyszer megnézhetikazok is, akik lemaradtak róla.  Ezek után ismét a méltató szavaké volt a főszerep, amiből kiderült, az elmúlt hét évben sokansegítették, és továbbra is támogatni szeretnék a helyi birkózás jövőjét.  Farkas Balázs, Magyarország Csíkszeredai Főkonzulátusának konzulja a sport nevelő ésközösségformáló erejét hangsúlyozta, ezért is történhetett meg, hogy Magyarországon aziskolákban minden nap van testnevelő óra.  Răzvan Pîrcălabu, a Román Birkózó Szövetség elnöke pedig az őszinte barátságáról éstámogatásáról biztosította a helyi birkózókat és edzőiket.  

  Kovács István világbajnok birkózó, a Magyar Birkózó Szövetség alelnöke Németh Szilárdelnök jókívánságait és gondolatait tolmácsolta, aki az egyéb politikai elfoglaltságai miatt maradttávol az ünnepségről. A jövő további sikereit remélve Kovács István a Magyar BirkózóSzövetség ajándékaként jelképesen is átadta az új birkózó szőnyeget.  Az ünneplő meghívottak között volt id. Kovács János, érdemes edző, a székelyudvarhelyisportiskola egykori igazgatója, akit Ambrus Sándor az udvarhelyszéki birkózás atyjaként,mesterként emlegetett.  A közel nyolcvan éves, ám ma is aktív edző egy igazi legenda, aki 1988-ban megelégelve aCeaușescu-rezsimet, Magyarországra költözött. Ott folytatta pályáját is, és azon szerencsésekközé tartozik, akik két ország sportolóit irányíthatták, vezethették a nemzetközi élvonalba.  

  A Ferencváros utánpótlásának edzője beszédében elcsukló hangon mesélt a múltról.Sporttanárként és önkéntes edzőként sikerült támogatást szereznie arra, hogy az egykoribirkózó termet megépítsék. Szerinte köszönhető volt ez annak is, hogy előzőleg nagyon széperedményeket értek el úgy az ifjúsági, mint a felnőtt vonalon. Akkoriban a székelyudvarhelyicsapat három másik társával együtt olimpiai rangot kapott. Örömmel nyugtázták ugyan azakkori Román Birkózó Szövetség támogatását, ám a politika gyakran beleszólt, ki, hová ésmikor utazhat versenyezni. Ennek estek gyakran áldozatul magyar kiváló sportolók, akiket akára repülőtérről is visszafordított a Securitate. Ennek ellenére ma már Afrikát leszámítva,szerintem mindenhol vannak birkózók, akik Székelyudvarhelyről származnak – tette hozzánevetve.  Az ünnepség kitüntetések átadásával folytatódott. A Magyar Birkózó Szövetség részéről FarkasTibor főtitkár, a Román Birkózó Szövetség részéről pedig Răzvan Pîrcălabu elnökemléklapokkal és plakettekkel köszönték meg azon személyek munkáját, akik önzetlenülsegítették, támogatták a birkózóterem felépülését.  

  Így díjat vehetett át Bunta Levente polgármester, Zsigmond Barna Pál főkonzul nevében FarkasBalázs konzul, Răzvan Pîrcălabu, a Román Birkózó Szövetség elnöke, Ambrus Sándor, aFások SK elnöke, Alin Grigore, a Román Birkózó Szövetség főtitkára, Gyarmati Ferenc, aRomán Birkózó Bírói Testület elnöke, Csíki András, a Hargita Megyei Ifjúsági és SportIgazgatóság igazgatója, Antal Lóránt, a MIÉRT elnöke, id. Kovács János, érdemes edző,Kovács István világbajnok birkózó, a Magyar Birkózó Szövetség alelnöke és Farkas Tibor, aMagyar Birkózó Szövetség főtitkára.  Záróakkordként a sportolók vették végre birtokba a birkózószőnyeget, amikor aDunaszerdahelyi Birkózó Klub és a Fások SK birkózói csaptak össze.
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